



SAMIR MAJOUR DISCUSSES WITH THE EGYPTIAN MINISTER OF INVESTMENT AND FOREIGN TRADE WAYS TO ENHANCE TRADE COOPERATION AND SUPPORT JOINT INVESTMENTS

The President of the Tunisian Union of Industry and Trade and the President of the Union of Arab Chambers, Samir Majoul, along with his accompanying delegation, which included several businessmen and investors, met during his visit to Egypt with the Egyptian Minister of Investment and Foreign Trade, Engineer Hassan El-Khatib.

Majoul praised the flourishing and tangible development in Egyptian-Tunisian relations in recent times, noting the keenness of the Tunisian private sector to benefit from these distinguished relations to deepen economic and trade cooperation between the two countries, given the particular importance of the Egyptian market for Tunisian companies and investors.

He highlighted Egypt's rapid pace of economic growth and its comprehensive renaissance across various sectors, affirming the desire to expand existing Tunisian investments in Egypt while also studying opportunities to establish new projects in food security and pharmaceutical industries. This, he said, reflects confidence in the strength of the Egyptian market and its strategic importance.

For his part, Minister Hassan El-Khatib emphasized the deep, fraternal, and historical relations linking the two brotherly countries, and their pivotal role in enhancing opportunities for joint cooperation and supporting the path of economic integration. He pointed out the vital role of trade and investment in achieving integration, noting that the ministry works to build balanced trade relations with various countries by strengthening joint investments as a fundamental pillar for expanding and sustaining trade exchange.

He underlined the importance of intensifying joint efforts to achieve balance in trade relations between the two countries, pointing out that doubling the volume of trade exchange will strengthen mutual interests and support economic growth for the benefit of both peoples.

Minister El-Khatib also stressed the ministry's commitment to resolving all obstacles and removing any restrictions investors may face, in order to create a more attractive investment climate. He further noted the ministry's keenness to ease burdens on investors and encourage Tunisian investments in the Egyptian market, thereby enhancing opportunities for economic partnership between the two countries.

He explained that Egypt is currently working on a plan to establish six logistical centers for Egyptian products in African markets as part of a strategy to set up Egyptian logistical zones across the continent, thereby strengthening the presence of Egyptian products in African markets.

Source (Union of Arab Chambers)

سمير ماجول يبحث مع وزير الاستثمار والتجارة الخارجية المصري سبل تعزيز التعاون التجاري ودعم الاستثمارات المشتركة

التقى رئيس الاتحاد التونسي للصناعة والتجارة ورئيس اتحاد الغرف العربية، سمير ماجول، والوفد المرافق له والذي ضم عدد من رجال الصناعة والاستثمار، خلال زيارته إلى مصر، وزير الاستثمار والتجارة الخارجية المصري المهندس حسن الخطيب.

وأشاد ماجول بما تشهده العلاقات المصرية التونسية من ازدهار وتطور ملموس خلال الفترة الأخيرة، مشيراً إلى حرص القطاع الخاص التونسي على الاستفادة من هذه العلاقات المتميزة لتعزيز التعاون الاقتصادي والتجاري بين البلدين، وذلك نظراً لما يمثله السوق المصري من أهمية خاصة للشركات والمستثمرين التونسيين.

ونوه إلى ما تشهده مصر من وتيرة متسارعة في معدلات النمو الاقتصادي، وما تحققه من نهضة شاملة في مختلف المجالات، مؤكداً الرغبة في التوسيع في الاستثمارات التونسية القائمة داخل مصر، إلى جانب دراسة فرص إنشاء مشروعات جديدة في مجالات الأمن الغذائي والصناعات الدوائية، بما يعكس الثقة في قوة السوق المصري وأهميته الاستراتيجية.

من جانبه أكد الوزير حسن الخطيب، على عمق العلاقات الثنائية الأخوية والتاريخية التي تربط البلدين الشقيقين، ودورها المحوري في تعزيز فرص التعاون المشترك ودعم مسيرة التكامل الاقتصادي بين البلدين. وأشار إلى الدور الهام للتجارة والاستثمار في تحقيق التكامل الاقتصادي، لافتاً إلى أن الوزارة تعمل على بناء علاقات تجارية متوازنة مع مختلف الدول، من خلال تعزيز الاستثمارات المشتركة باعتبارها الركيزة الأساسية لتوسيع حجم التبادل التجاري وضمان استدامته. ونوه إلى أهمية تعزيز الجهود المشتركة لتحقيق التوازن في العلاقات التجارية بين البلدين، مشيراً إلى أن مساعدة حجم التبادل التجاري سيسهم في تعزيز المصالح المشتركة ويدعم مسيرة النمو الاقتصادي وما يصب في صالح الشعوبين الشقيقين.

ولفت الوزير الخطيب إلى حرص الوزارة على حل كافة المعوقات وإزالة أية قيود قد تواجه المستثمرين، بما يضمن تهيئة مناخ استثماري أكثر جاذبية. مشيراً إلى حرص الوزارة أيضاً على تخفيف الأعباء عن كاهل المستثمرين وتشجيع دخول الاستثمارات التونسية إلى السوق المصري، بما يعزز من فرص الشراكة الاقتصادية بين البلدين.

وأوضح أن مصر تعمل حالياً على خطة لإنشاء 6 مراكز لوجستية للمنتجات المصرية بالأسواق الأفريقية، وذلك في إطار استراتيجية تستهدف إقامة مناطق لوجستية مصرية بدول القارة، بما يعزز من تواجد المنتجات المصرية في السوق الأفريقي.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

استعراض 78 فرصة استثمارية عمانية في غرفة تجارة قطر

The Chairman of Qatar Chamber, Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani, met with Oman's Minister of Commerce, Industry and Investment Promotion, Qais bin Mohammed Al-Yousef, to discuss cooperation in trade, economic, and investment fields. The meeting focused on the role of the private sector in boosting trade exchange, mutual and joint investments, and strengthening economic partnerships between both sides. It also addressed regular exchange of visits and trade delegations, as well as the possibility of organizing an annual Qatari-Omani trade fair. Additionally, the importance of activating the Qatari-Omani Business Council and setting up an executive action plan to increase trade exchange was emphasized.

During the meeting, 'Invest in Oman,' an entity under Oman's Ministry of Commerce and Industry, presented more than 78 investment opportunities to Qatari investors in diverse sectors such as fisheries, food and pharmaceutical industries, manufacturing, technology, minerals, renewable energy, tourism, agriculture, and more.

Sheikh Khalifa Al Thani highlighted in his speech that "economic relations between Qatar and Oman have witnessed remarkable development in recent years, with trade exchange reaching about 6.2 billion riyals (\$1.7 billion) in 2024, compared to 5.3 billion riyals in 2023, registering growth of 17 percent."

He also noted that "dozens of Qatari companies are investing in the Omani market, while more than 480 Omani companies registered with Qatar Chamber are operating in various sectors."

[Source \(Al-Arabi Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

بحث رئيس غرفة قطر، خليفة بن جاسم آل ثاني، مع وزير التجارة والصناعة وترويج الاستثمار العماني، قيس بن محمد يوسف، علاقات التعاون في المجالات التجارية والاقتصادية والاستثمارية. ورَكَّز اللقاء على دور القطاع الخاص في تنشيط التبادل التجاري والاستثمارات المتبادلة والمشتركة، وتعزيز الشراكات الاقتصادية بين الجانبين. إلى جانب تبادل الزيارات والوفود التجارية بشكل دوري، وإمكانية إقامة معرض تجاري قطري - عماني سنوي. فضلاً عن ضرورة تفعيل مجلس الأعمال القطري - العماني ووضع خطة عمل تفيذية لزيادة حجم التبادل التجاري.

وأسعدت خلال اللقاء، هيئة "استثمر في عُمان" التابعة لوزارة التجارة والصناعة أكثر من 78 فرصة استثمارية أمام المستثمرين القطريين في قطاعات متنوعة مثل: الثروة السمكية، الصناعات الغذائية والدوائية، التصنيع، التكنولوجيا، المعادن، الطاقة المتجددة، السياحة، الزراعة وغيرها. وأكد الشيخ خليفة آل ثاني، في كلمته خلال اللقاء، أن "العلاقات الاقتصادية بين قطر وسلطنة عمان شهدت تطوراً ملحوظاً خلال السنوات الأخيرة، إذ بلغ حجم التبادل التجاري نحو 6.2 مليارات ريال (1.7 مليار دولار) عام 2024، مقارنة بـ 5.3 مليارات ريال عام 2023، مسجلاً نمواً بنسبة 17 في المائة".

وأشار إلى أن "عشرات الشركات القطرية تستثمر في السوق العماني، فيما تعمل أكثر من 480 شركة عمانية مسجلة في غرفة قطر في مختلف القطاعات".

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)



SAUDI CROWN PRINCE: THE KINGDOM HAS BECOME A DESTINATION FOR GLOBAL INVESTMENTS

Saudi Crown Prince Mohammed bin Salman affirmed, during his speech at the opening of the Shura Council's second session of its ninth term, that "the Kingdom of Saudi Arabia has become a destination for global investments."

He stressed that "the Kingdom continues on its development path in line with Vision 2030, which embodies the achievements made in developing infrastructure and enhancing quality of life for citizens, residents, and visitors."

The Crown Prince pointed out that "the Saudi economy is progressing in diversifying its paths and demonstrating its ability to reduce reliance on oil. For the first time in the Kingdom's history, non-oil activities accounted for 56 percent of GDP, which exceeded 4.5 trillion riyals."

He added: "All of this and other achievements have made the Kingdom a global hub attracting various activities. The choice of 660 international companies to establish their regional headquarters in the Kingdom—surpassing the target set for 2030—reflects the progress in infrastructure and the level of technological services, confirming the strength and bright future prospects of the Saudi economy."

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



ولي العهد السعودي: الدولة تحولت إلى وجهة للاستثمارات العالمية

أكَّدَ ولي العهد السعودي، الأمير محمد بن سلمان، خلال كلمة له في افتتاح أعمال مجلس الشورى في سنته الثانية من الدورة التاسعة، أن "المملكة العربية السعودية تحولت إلى وجهة للاستثمارات العالمية".

وشدد على أن "المملكة مستمرة في مسارها التنموي وفق رؤية 2030، التي تجسد ما تحقق من إنجازات في تطوير البنية التحتية وتعزيز جودة الحياة للمواطنين والمقيمين والزوار".

وأشار ولي العهد إلى أن "الاقتصاد السعودي يمضي في تنويع مساره وتأكيد قدرته على تقليص اعتماده على النفط. حيث للمرة الأولى في تاريخ المملكة حققت الأنشطة غير النفطية 56 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي الذي بلغ مستويات تتجاوز أربعة ونصف تريليون ريال".

أضاف: "كل ذلك وغيره من المنجزات جعلت المملكة مركزاً عالمياً يستقطب مختلف النشاطات، ولعل اختيار 660 شركة عالمية للمملكة مقرًا إقليميًا لها وهو أكثر مما كان مستهدفًا لعام 2030، يجسد ما تحقق في البنية التحتية ومستوى الخدمات التقنية مما يؤكد متانة الاقتصاد السعودي وآفاقه المستقبلية الرحبة".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

GOLD RECORDS SLIGHT INCREASE AMID ANTICIPATION OF U.S. INFLATION DATA

Gold prices posted a slight increase on Thursday, as weaker-than-expected U.S. producer price index data reinforced already strong expectations that the U.S. Federal Reserve will cut interest rates next week. Investors are also awaiting key U.S. consumer inflation data for further signals.

Spot gold rose 0.1 percent to \$3,645.04 per ounce, while gold had previously reached an all-time high of \$3,673.95 per ounce. Meanwhile, U.S. gold futures for December delivery increased 0.1 percent to \$3,682.90.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

الذهب على ارتفاع طفيف وسط ترقب بيانات التضخم الأمريكية



سجلت أسعار الذهب ارتفاعاً طفيفاً اليوم الخميس، إذ عززت بيانات جاءت أضعف من التقديراتمؤشر أسعار المنتجات في الولايات المتحدة من التوقعات القوية بالفعل بشأن خفض مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأمريكي) لأسعار الفائدة الأسبوع المقبل. ويترقب المستثمرون كذلك بيانات رئيسية لتضخم أسعار المستهلكين للحصول على مزيد من المؤشرات.

وتصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.1 في المائة إلى 3645.04 دولار للأونصة. في حين كان سجل الذهب أعلى مستوى له على الإطلاق عند 3673.95 دولار. بينما في المقابل زادت العقود الأمريكية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول 0.1 في المائة إلى 3682.90 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

"FITCH" RAISES FORECAST FOR INDIA'S ECONOMIC GROWTH TO 6.9 PERCENT

Fitch Ratings has raised its forecast for India's economic growth for the current fiscal year to 6.9 percent, up from its previous estimate of 6.5 percent. The agency noted stronger-than-expected momentum in the last quarter of June, driven by robust activity in the services sector and resilient consumption.

India's real GDP grew by 7.8 percent year-on-year in the first quarter (April–June), accelerating from 7.4 percent in the previous quarter and surpassing Fitch's forecast of 6.7 percent.

According to Fitch, domestic demand will remain the main driver of growth, supported by strong real income dynamics and more accommodative financial conditions.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

"فيتش" ترفع توقعاتها لنحو الاقتصاد الهندي إلى 6.9 في المئة



رفعت وكالة فيتش للتصنيف الائتماني توقعاتها لنمو الاقتصاد الهندي للسنة المالية الحالية إلى 6.9 في المائة من 6.5 في المائة سابقاً. ونوهت الوكالة إلى زخم أقوى من المتوقع في الرابع الأخير من يونيو (حزيران)، مدفوعاً بنشاط

قوي في قطاع الخدمات ومروره الاستهلاك. ونما الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للهند بنسبة 7.8 في المائة على أساس سنوي في الرابع الأول من أبريل إلى يونيو. متتسارعاً من 7.4 في المائة في الأشهر الثلاثة السابقة، متتجاوزاً توقعات فيتش البالغة 6.7 في المائة.

وبالحسب "فيتش" سيظل الطلب المحلي المحرك الرئيسي للنمو، مدعوماً بديناميكيات قوية للدخل الحقيقي وظروف مالية أكثر مرونة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

MOROCCO WELCOMES 13.5 MILLION TOURISTS IN 8 MONTHS

Morocco welcomed 13.5 million tourists during the first eight months of this year, marking an increase of 15 percent compared to 2024.

According to the Moroccan Ministry of Tourism and Handicrafts, the summer of 2025 saw exceptional performance, with 4.6 million tourists arriving in July and August—an increase of 6 percent compared to 2024. The ministry highlighted that the summer season of 2025 was marked by the strong return of Moroccans living abroad, numbering 3 million, a 13 percent increase compared to the same period last year.

Tourism revenues in Morocco rose by 13 percent during the first seven months of this year, reaching 67 billion dirhams.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



المغرب يستقبل 13.5 مليون سائح خلال 8 أشهر

استقبل المغرب 13.5 مليون سائح خلال أول 8 أشهر من العام الحالي، بزيادة قدرها 15 في المائة مقارنة بعام 2024.

ووفقاً لوزارة السياحة والصناعة التقليدية المغربية، شهد صيف 2025 أداءً استثنائياً، حيث استقبل المغرب 4.6 مليون سائح خلال شهر يوليول وأغسطس، ما يمثل زيادة بنسبة 6 في المائة مقارنة بعام 2024. وبينت الوزارة، أن موسم صيف 2025 تميز بعودة قوية للمغاربة المقيمين في الخارج، الذين بلغ عددهم 3 ملايين، بزيادة قدرها 13 في المائة مقارنة بذات الفترة من العام الماضي.

وسجلت إيرادات قطاع السياحة في المغرب زيادة بنسبة 13 في المائة خلال الأشهر السبعة الأولى من العام الحالي لتصل إلى 67 مليار درهم.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)